

АННОТАЦИЯ

Здоровье и самосохранительное поведение населения Республики Беларусь: социологический анализ / Надежда Сергеевна Бенеш; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Л.В.Филинская.

Ключевые слова: здравоохранение, самосохранительное поведение, динамика здоровья, факторы, влияющие на здоровье, отношение населения к здравоохранению.

Цель дипломной работы – рассмотреть здоровье и самосохранительное поведение населения Республики Беларусь. Объект дипломной работы – население Республики Беларусь. Предмет дипломной работы – здоровье и самосохранительное поведение населения Республики Беларусь.

Результаты: В работе рассмотрено самосохранительное поведение как форма жизнедеятельности. Определено влияние социально-экономических реформ на здоровье. Представлена динамика здоровья населения Республики Беларусь. В работе проанализированы факторы, влияющие на здоровье, в том числе группы социально-демографических и психосоциальных факторов. Изучено отношение населения к здравоохранению в Республике Беларусь в рамках социологических исследований.

Значимость работы заключается в анализе проблем системы здравоохранения Республики Беларусь.

ANNOTATION

Health and self-preserving behavior of the population of the Republic of Belarus: sociological analysis: resume of the thesis / Benesh Nadzeya; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific adviser Filinskaya L.V.

Keywords: health care, self-preserving behavior, dynamics of health, factors affecting health, the ratio of population to health care.

The goal of the thesis is to consider the health and self-preserving behavior of the population of the Republic of Belarus. The object of the thesis is population of the Republic of Belarus. The subject of the thesis is health and self-preserving behavior of the population of the Republic of Belarus.

Results: The thesis considers self-preserving behavior as a form of life activity. The impact of socio-economic reforms on health is determined. Dynamics of health of the population of the Republic of Belarus is presented. The thesis considers the factors influencing health, including groups of socio-demographic and psychosocial factors. Attitude of population towards health care of the Republic of Belarus is considered using the data of sociological researches.

The significance of the thesis work lies in the analysis of problems in the healthcare system of the Republic of Belarus.